
 

 

REFERAT SKOLEBESTYRELSESMØDE 

Skole: Tirsdalens Skole 

Mødested: Kantinen 

Tilstede: Astrid Ørbæk, Jakob Vendelbo, Niels Søndergaard, Anders Kornbek, Johan Trane Poulsen, Peter 
Larsen, Louise Andersen, Rikke Stage, Louise Timm & René Jakobsen 

Afbud: Mette Daugbjerg Møller, Mette Mandahl, Zander Poulsen 
 

Mødedato:   

1. 23-04-2025  kl. 16.30-18.30. 

Dagsorden: 

1. Generel orientering: Kl. 16.30-17.00. 
- Personale. 

Situationen omkring forflyttelser m.m. har fyldt meget den sidste tid.  
7. kl: Skal snart konfirmeres. 
8. kl: Før påske blevet færdig med projekt. 
9. kl: Det hele står i eksamens tegn. Vi ser frem til fredag, hvor udtræksfag offentliggøres. 
10. kl: Har været på lejrskole i Hamborg og er også tunet ind på eksamen. 
 

- Skolebestyrelsens formand.  
Formand +1 har været i den lokale avis i forbindelse med høringssvar. På næste skolerådsmøde 
er det blevet bedt om, at emnet ’nikotin-fri ungdom’ skal på dagsordenen. På netværksmøde 
for skolebestyrelsesformænd blev der givet udtryk for, at det opleves som om, at der er mange 
dagsordener i spil. 
 

- Skolens ledelse.  
Kort gennemgang af det løbende korte og lange sygefravær, som i en lang periode har været 
faldende. Det er en udvikling vi glæder os over og forsøger at understøtte. 
Gode og rolige pauser på skolen. 
 

- Elever. 
 

2. Kommende skoleår: Kl. 17.00-17.30 
- Personalesituation 

Grundet faldende elevtal pågår der en løbende tilpasning af medarbejderressourcer. En 
medarbejder er varslet i forflyttelse. I forbindelse med forflyttelse følges procesplan.  
Derudover er fagfordelingen i gang, og der arbejdes på kommende skoleår.  
 

- Juniormesterlære 



 

 

Gennemgang af de slides som den 8. april blev vist til interesserede forældre og elever. Der var 
ca. 65 elever og forældre mødt frem d. 8. april. 19 har forhåndstilkendegivet interesse.  
 

- Klasser på de enkelte årgange 
Drøftelse af klasser på de enkelte årgange i kommende skoleår.  
 
På 9. årgang er der en klasse med kun 14 elever, hvoraf flere går i Flex. Der er rejst en del 
elever fra klassen i løbet af året, og der er fortsat usikkerhed omkring elevantal efter 
sommerferien. Det er vurderet, at læringsmiljøet i denne klasse er for småt og for sårbart både 
i forhold til faglige og sociale fællesskaber.  
 
På kommende 9. årgang tilsiger elevtallet kun 5 klasser. Efterskole og JM spiller ind. 
Procesplan for fordeling af eleverne gennemgås og drøftes.  
 
Elevantallet på UTX ligger lige mellem 1 og 2 klasser.  
 

3. Den nye aftale på folkeskoleområdet. Kl. 17.30-18.00. 
- Mulighed for karaktergivning fra 6. klasse.  

Der er foretaget en nuanceret drøftelse på MED/PU – og der kan ses både fordele og ulemper 
ved forslaget.  
 
Bestyrelsen giver forældreperspektiv: 

- Måske en god ide, ikke lige fra starten af 7. klasse, men i løbet af 7. klasse.  
- Der mangler en feedback kultur. 
- For nogen elever vil det opfylde et behov, men for andre ikke. 
- En personlig udmelding er at der ikke kan ses noget positivt i, at de får karakter, men det vil 

give rigtig god mening, at de i stedet får mere feedback. 
- En karakter kan være med til at drive en motivation frem hos nogen. 
- Karakterer siger ikke noget om hvem man er og hvad man kan. 

Forsigtig konklusion: Vi løfter den tilbage i MED/PU og drøfter bl.a. muligheden for et bedre fundament for 
feedback kultur inden vi evt. skal til at rykke karaktergivningen længere ned. 

 
- Projektopgave. 
Det centrale krav om projektopgaven er obligatorisk i 9. klasse afskaffes. 
Vores erfaring er, at nogle elever trives i høj grad i denne arbejdsform, mens andre oplever den 
som meget udfordrende. I MED/PU er dette drøftet og forslag om denne ordning: 
Elev kan vælge mellem: 
1) Projektopgave 
2) Praktik i denne uge, som evt også medfører en praktik 

Der er tilslutning til, at der lægges en frihed ned over det, samt at det er et ønske, at alle elever får 
mulighed for både at lave projektopgave og komme i praktik. 

 



 

 

4. Kvalitetsmarkører. Kl. 18.00-18.15. Se herunder.  
Punktet udskydes til næste møde. 
 

5. Kapacitet i sydbyen. Kl. 18.15-18.30 
De tre sydbyskoler har lavet fælles høringssvar skolebestyrelser og MED. Samtidig med at 
høringssvaret blev lagt op, blev der også lavet et interview til Amtsavisen. Det har været en god 
proces de tre skoler imellem. Det er en forundring at RLF sender et høringssvar, der ikke er i 
overensstemmelse med deres medlemmers tilkendegivelser i SYD.  
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